
DOF Nordsjælland 

 

Lokalafdeling under Dansk Ornitologisk Forening 

  
 

Dagsorden og referat Dato og tid:  

14. april 2021 kl. 

19:00-22:00 

Sted:  

På Teams 

Emne:  
Bestyrelsens arbejdsområder 

Mødedeltagere: John Hansen, Carsten Michael Jørgensen, Holger 
Hansen, Inge Hansen, Birger Stenå Nielsen, Jens Lodal og Bjørn 
Svendsen 
 
Gæster: Erik Mandrup Jacobsen og Stig Englund til pkt. 0, kl. 19-20 
 
Afbud:    
 
Referent:    Carsten Michael Jørgensen       Mødeleder: Bjørn Svendsen                                    

Formål med mødet:   
Drøfte og beslutte fremtidige aktiviteter 

Forbered:  

Forbered jer på dagsordenspunkterne 

Anvendelse af mødets resultat:   
At vi er blevet klarere på aftaler og arbejdsopgaver 

Medbring:   

Dagsorden 

Næste møder:  6/5, 7/6, 3/8, 8/9, 14/10, 15/11, 7/12-2021 og 5/1- 2022 
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 Emne Formål med punktet 
(hvad skal vi udrette?) 

Proces 
(hvordan be-

handler vi 
emnet?) 

Va-
rig-
hed 

(i min) 

Beslutning 
(referat – hvem gør hvad?) 

0. Naturnationalpark Gribskov Med de indbudte gæster at gøre status 
for processen med det klare mål at ru-
ste afdelingen til arbejdet med den nye 
NNP Gribskov 

Drøftelse 60 John orienterede om det overordnede forløb 
til i dag.  
Erik orienterede om forløbet i nationalpark-
rådet, hvor der er uenighed, men overve-
jende positiv stemning. Dilemmaet er, hvor-
dan man indretter en NNP i en NP? 
Stig påpegede, at NNPer er et fremskridt in-
denfor naturforvaltning og orienterede også 
om, at der skal udlægges 15 i alt. DOFs hø-
ringssvar fra februar vægter, at der skal være 
plads til alle, men også plads til biodiversitet 
og naturindhold. 
Der er p.t. 2 overordnede emner til overve-
jelse:  
Hvad gør vi i DOF NSJ vedr. høring om urørt 
skov? Frist ultimo april. 
Hvad gør vi i DOF NSJ vedr. høring om NNP- 
projektbeskrivelse, som sendes i offentlig 
høring på et endnu ikke kendt tidspunkt? 
Det vil herfra føre for vidt at referere alle ind-
læg, men det blev besluttet at nedsætte en 
arbejdsgruppe til at udarbejde høringssvar 
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vedr. NNP Gribskov: Stig (Hillerød), Carsten 
(Gribskov), Jørgen (Helsingør) samt et par 
stykker fra bestyrelsen. Arbejdsgruppen skal 
profilere DOF som en fugleorganisation, og 
hvis der nedsættes en følgegruppe med an-
dre interessenter, skal vores stemme høres 
kraftigt. 
Erik afsluttede, at DOF NSJ skal have en vig-
tig rolle i overvågningen af konsekvenserne 
for fuglene i NNP Gribskov. 
John konkluderede, at der ikke er taget no-
gen endelige beslutninger, men at NPU og 
bestyrelsen følger udviklingen og tager lø-
bende initiativer desangående. 
 

1.  Godkendelse af dagsorden At vi bliver enige om dagsordenen og 
hvor lang tid, vi skal bruge på de en-
kelte punkter  

Beslutning 5 Godkendt 

2.  Godkendelse af referat fra sid-
ste møde 

Enighed om referatets ordlyd og klar-
gøring til offentliggørelse på hjemmesi-
den 

Beslutning 10 Godkendt med få senere ændringer 

3.  Nejede Vesterskov 
-urørt skov 

Der er fremsendt to anmodninger om 
aktindsigt. Svar på den første var intet-
sigende og den anden er pt. ikke be-
svaret. Hvordan kommer vi videre? Det 

Beslutning 
 
 
John, Jens Lo 

50 John ridsede situationen op: Efter første an-
modning om aktindsigt med efterfølgende 
dårligt svar har John haft en god snak med 
skovrideren og efterfølgende sendt anden 
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er relevant at bruge tid på hændelses-
forløbet i bestyrelsessammenhæng. 
Men i kort form, der følges op på først-
kommende fysiske bestyrelsesmøde. 

anmodning om aktindsigt med skarpere ord-
lyd. Intet svar endnu. Vi afventer og rykker 
efter rimelig tid. 
 

4.  Repræsentantskabsmøde  
Forår 2021  

Orientering fra John om dagsordenen. 
Det bliver et Teams-møde 24/4 9.00-
15.00 

Orientering 
 

5 John orienterede. Fysisk møde er aflyst. I ste-
det afholdes Teamsmøde lørdag d. 24-4. Der 
er 2 vigtige punkter på dagsordenen:  
DOFs reviderede Naturpolitik og 
DOFS rammestrategi 2021-25. 
Disse 2 punkter vil blive debatteret med hen-
blik på beslutning på efterårsmødet 2021.  
Vedr. orienteringen fra lokalafdelingerne vil 
Inge orientere om caretakerprojektet på Sø-
borg Sø. 
Jens Lodal deltager i stedet for Helle Dyrting. 
 

5.  Økonomi – planlagte aktivite-
ter, opfølgning - Årshjul 

Hængeparti fra martsmødet. Birger  Medlemskab til Nødebo Kro er betalt for 14 
medlemmer. 

6.  Nyt fra Søborg Sø ”Søens folk” kommer med nyt. Orientering 10 Der er i øjeblikket dialog mellem NST NSJ og 
DOF NSJ vedr. fravalg af anlæggelse af fugle-
øer. Der vil være et fysisk møde på søen d. 4. 
maj med NSTs projektleder vedr. dette. 
Caretakergruppen har haft et fysisk møde på 
søen med en biologistuderende og et 
Teamsmøde med en ditto. 
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7.  Orientering fra formand og 
kasserer 
 

Fast punkt til emner som ikke kan frem-
lægges på anden måde 

Orientering 10 Intet nyt 

8.  Evt. Fast punkt til orientering Ingen beslut-
ninger 

5 Bjørn: Hvordan går det med udstopningen 
af duehøgen? Er hos Peter Sunesen! 
Inge: Beklageligt at Helle Dyrting og Jens 
Lykkebo har forladt bestyrelsen! 
Holger: Interviewprojekt i Rude Skov med 
studerende fra Skovskolen og Jens Erik – 
NPUer fra Rudersdal. 

 


